
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Karczewskiego 

na 5. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 stycznia 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska 

Szanowny Panie Premierze! 

W środę 17 stycznia br. wojewoda pomorski wydał oświadczenie dotyczące lokalizacji elektrowni jądrowej. 

W oświadczeniu czytamy, że „ostateczne decyzje co do lokalizacji elektrowni jądrowej na Pomorzu zostaną 

podjęte przez Rząd RP w stosownym czasie, po dokonaniu szczegółowych analiz” (pisownia oryginalna). 

Dla lokalizacji tej inwestycji celu publicznego generalny dyrektor ochrony środowiska wydał decyzję 

o środowiskowych uwarunkowaniach we wrześniu 2023 r., po wieloletnich przygotowaniach i uzgodnieniach. 

Analizy obejmowały m.in. takie czynniki, jak dostęp do wody chłodzącej, właściwości terenu czy możliwości 

rozwoju infrastruktury. Potwierdziły one, że lokalizacja Lubiatowo-Kopalino jest najkorzystniejszym 

wariantem dla bezpieczeństwa ludzi oraz środowiska. 

Oświadczenie wydane przez wojewodę pomorskiego oznacza, że największa inwestycja dla polskiej 

energetyki jest zagrożona ze względu na koncepcję analizowania lokalizacji od nowa, co skutkowałoby 

rozpoczęciem wieloletniego procesu administracyjnego od nowa. 

Kieruję zatem do pana moje pytania. 

1. Czy prawdą jest, że ma zostać dokonana ponowna analiza wyboru lokalizacji budowy elektrowni 

atomowej? 

2. Jak długo potrwa ponowna analiza i jak znacząco opóźni (w miesiącach bądź latach) czas realizacji 

budowy elektrowni w Polsce? 

Mając na uwadze bezpieczeństwo energetyczne Polski oraz niezależność naszego kraju, proszę 

o niezwłoczną odpowiedź. 

Z poważaniem 

Stanisław Karczewski 


